

**Menurut** Schwartz (1989) dalam merangkumkan pendapat-pendapat Bateson dan Mead (1942), Becker (1974) Iyees (1984), Cardarola (1988) Coller (1967) dan Wagner (1979), perbincangan berkenaan bidang fotografi dalam komunikasi tidak saja dan antipologi visual pada kebiasaannya melibatkan dua pihak bidang. Pertama, penggunaan seni fotografi sebagai metodologi di dalam kajian sosial. Manakala yang kedua, dalam ruang lingkup yang bertentangan, seni fotografi juga membuat pemalangan dalam pembedahan kajian sosial.

Dalipada pendapat Schwartz, karya menjujukkan dokumentasi visual merupakan kunci kepada pengumpulan data sah sebelum ditajamkan dan dipenambatkan kepada masyarakat ramai. Ini secara tidak langsung melabokan usur kewarutawanan visual atau Visual Journalism. Visual Journalism sebenarnya telah lama diamalkan oleh manusia sejak daripada 16,000 ke 14,000 MS lagi dengan penemuan lukisan catan di dinding gua Lascaux, Perancis. Pada peringkat tersebut, penggunaan bahasa kewarutawanan visual diamalkan oleh manusia paleolitik untuk mendokumentasi aktiviti harian dan peristiwa yang signifikan bagi mereka yang dilaku dari masa ke semasa (Hosue, H., Reming J., 2009). Berbeza dengan zaman sekarang, Visual Journalism menggunakan teknologi visual yang canggih dengan segala macam alatan kewartawanan memudahkan gambar dikam. Salah satu cabang Visual Journalism adalah Photojournalism atau Kewartawanan Fotografi.

Karya Huih Cong Nick Ut 'Napalm Girl' (1972), salah seorang juwelo perang profil: berbangsa Vietnam cegahannya telah berjaya menyebabkan protes kepada perang Vietnam yang mamamuk di seluruh dunia pada tahun 1972. Ini disebabkan oleh putusnya di mana seorang kanak-kanak perempuan bernama Kim Phuc Phan Thi yang terluka Bom Napalm berlari dalam keadaan bogel menandakan kemarahan bersebel prahis ke atas ketajaman perang dan penggunaan Bom Napalm. Ini selajuga sedikit demi sedikit menghentikan perang Vietnam dengan penarikan besar-besaran oleh Amerika dari mid di Vietnam dan Penggunaan Napalm dharankan oleh Konvensyen Geneva. Kehebatan gambar ini membolehkan Nick Ut memenangi Pulitzer pada tahun tersebut.



Huih Cong Nick Ut 'Napalm Girl' 1972

Bagiku juga dengan karya Steve McCurry berjudul 'Afghan Girl' (1984) yang menjadi simbol kepada ketahanan dan jeli perih pada alih abad ke 20. Wajah yang lotar dan comel serta jubah yang koyak menimbulkan belas kasihan di seluruh dunia sekaligus menamatkan perang Soviet ke atas Afghanistan. Kecantikan wajahnya juga membuatkan gambar foto ini tidak dapat dihapuskan dengan ketahanan ronaung mata hijau yang jernih yang membuat dorongan yang mengubah pandangan dunia Barat terhadap dunia gadi tersebut. Berbeza dengan gambar-gambar lain, Afghan Girl menjadi matriks kepada wargen dunia terhadap apa jeli perih dan membantu mata masyarakat terhadap isu-ku negara bermasalah. (Bannon, A., 2002: 17) Dengan ini, terbitlah seni fotografi kewarutawanan mempunyai kuasa yang hebat dalam memaksa segala data visual ke dalam minda masyarakat yang menyebabkan kerelusan perbincangan yang bertawaran. Menurut Nachwey (2001):



Steve McCurry 'Afghan Girl' (Shahira Gudo, 1984)

"Taruna tidak semua orang dapat ke sana maka juwelo perku ke sana untuk menjujukkan kepada mereka (masyarakat) dan menambatkan mereka bertenai daripada melakukan aktiviti mereka sebanar dan mengartikan perhatian terhadap apa yang sedang berlaku pada dunia memusat gambar foto). Untuk memusat dan daripada ketahanan protes itu, untuk membuatkan masyarakat peka".

Dalipada kenyataan Nachwey warutawano foto hebat dekat ini, dipanggil difahami bahawa tanggungjawab juwelo adalah untuk pergi ke sesuatu lokasi demi mencari nilai bialta dan Informal yang kadangkala itu penting tetapi tidak diadai oleh kadangkala masa. Dalipada kesanggupan juwelo melabokan diri mereka ke tempat yang tidak diketahui oleh mereka malah kadangkala menandatangani bahaya menyebabkan nilai seni fotografi kewarutawanan menjadi tinggi. Kelengkapan nilai gambar foto bukan dikur dengan nilai wang ringgit, tetapi perbincangan bapangan terhadap sesuatu itu yang dikurangkan. Visual yang dibangunkan kadangkala menjadi dokumentasi sejarah dan menandatangani serta perbincangan analitis oleh generasi dan sajana-sajana yang bakal lahir pada masa akan datang.

Juwelo merupakan pengkaryanya seni visual yang sangat dekat dengan subjektanya. Melihat dari dekat dan menyertai subjek secara benar-benar adalah kemestian seorang juwelo untuk mendokumentasi visual yang menarik dan bermakna. Ini dilakukan oleh pendapat juwelo magnum legenda iaitu Robert Capa yang mengatakan "jika gambar kamu tidak cukup bagus, berlari kamu tidak cukup dekat (dengan subjek kajian)".

Dalipada perbincangan di atas, karya secara tidak langsung membuat satu pandangan yang jarang dibangunkan dalam perbincangan seni visual iaitu Genre Seni Fotografi Kewartawanan mempunyai ketahanan tersendiri kerana keberagangannya kepada kuasa visual yang lotar dibawanya oleh pesepi terbitnya yang dibawa oleh selanjut gambar. Sekelompok gambar mungkin adalah biasa pada satu sudut pandangan, tetapi apabila pemerhati yang masa melihat dalam persekitar, paradigma dan persepsi dapat dibangunkan ketahanan mungkin juga mampu mengubah dunia.

\*Hakimi Halim adalah Penjenan dan Penulis Buletin Seni Budaya dan Kewartawanan di Buletin 'Demokrasi Society: The Arts and Heritage' (Kuala Lumpur) dan 'Demokrasi Society'.

**Rujukan**

Bannon, A., McCurry S (2011) Steve McCurry. London, Phaidon Press.

Ethnomet (2013). Glossary of Ethnometic Terms. Retrieved November 6, 2012, from: <http://www.ethnomet.com/ethnometglossary.htm#>

Frei, Christian (Producer) & Frei, Christian (Director). (2003). War Photographer (Motion picture). Switzerland: Christian Frei Productions & SUBSTANCE.

Hollander, J & Lucalita, J. 2001. Classed and emotional management in a Road - Democratic Society: The Arts and Heritage. *Journal of Photohistory Society Quarterly*, 31 (3), 5-3.

Hosue, H., Reming J., 2009. A World History of Art (Revised Seventh Edition). London, Laurence King Publishing Ltd.

Schwartz, Don (1989). *Visual Ethnography: Using Visual Photography in Qualitative Research*. Qualitative Sociology, 12 (2) Summer, 1989. 1999 Human Sciences Press, University of Minnesota.



Chris Ewing Leitch.

Apabila berbicara berkenaan Kewartawanan fotografi, kita tidak boleh lari dari membincangkan kuasa atau impak yang dibawa oleh sekampung gambar. Kewartawanan Fotografi biasanya membawa representasi dan persepsi yang besar sehingga mewujudkan status iconicity atau visual yang secara tidak langsung boleh menjadi ikon disebabkan luasannya menyempatkan ideologi dan propaganda di dalamnya (Lucalita J.J., dan Halman R.: 2001). Oleh yang demikian fotografi kewarutawanan secara tidak langsung merupakan satu bidang penting dalam lingkungan kemanusiaan dan sains kemasyarakatan yang melibatkan seni dan komunikasi visual yang kuat dan bertawaran. Fotografi kewarutawanan sebenarnya ini telah lama terbit sebagai satu medium propaganda dalam menjelakan satu-satu isu muakhar yang melabokan dunia.